
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 499 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 499:  

”Ministeren bedes oplyse grunden til, at salget af Statens Serum Institut (SSI) tog så 

lang tid, hvilket Rigsrevisionen kritiserer” 

 

Svar: 

En stor del af forsinkelsen i det sidste stykke tid af salgsprocessen var manglende ak-

tivitet fra købers side. Dette afspejler sig også i, at den foreløbige tidsplan for gen-

nemførelsen af selve salget var sat til at slutte i juni 2015, mens den realiserede tids-

plan for selve salget først sluttede i juni 2016. 

 

Hertil kommer, at IT-adskillelsen viste sig at være noget mere kompliceret end først 

antaget, og derfor tog længere tid end forventet.  

 

På disse punkter er ministeriet enig med Rigsrevisionen. 

 

Det kan desuden ďeŵærkes, at salget af SSI’s vaĐĐiŶeproduktioŶ var eŶ koŵpleks 
proces, da der var tale om en underskudgivende virksomhed, hvor det var usikkert, 

om der overhovedet kunne findes en køber, hvilket også indgik i vurderingen fra 

start.  
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